

FACULTY RESUME

I. PERSONAL INFORMATION

NAME: **CHOU, Hsu-Hua**

PRESENT POSITION: ■ PROFESSOR

COURSES: *Global Trade Governance: WTO and RTAs, International Trade Practice*

TEL: 886-2-23226609 E-MAIL: annk99@ntub.edu.tw

II. EDUCATIONAL BACKGROUND (HIGHEST EARNED DEGREE FIRST)

DEGREE	ACADEMIC DISCIPLINE	SCHOOL NAME	PERIOD (MM / YYYY)
PhD	Diplomacy	National Chengchi University	09/2001-07/2006
LLM	Law	National Chengchi University	09/1997-07/2001
MA	European Studies	University of Reading	09/1991-07/1992

III. PRIOR EMPLOYMENT EXPERIENCE

POSITION HELD	DEPARTMENT	NAME OF ORGANIZATION	PERIOD (MM / YYYY)
Professor	International Business	NTUB	08/2015-
Professor/ Associate Professor (-2011)	Applied Foreign Languages	NTCB/NTUB	08/2007-07/2015
Associate Professor/ Assistant Prof. (-2006)	International Trade	Chihlee Institute of Technology	08/1999-07/2007

Academic Visiting Positions:

Melbourne Law School (Global Economic Law Network)/UNSW Law School, Australia (Semester I, 2015);

Lauterpact Centre for International Law, University of Cambridge, UK (3 June-16 July 2010);

Institute of European and American Studies, Academia Sinica, Taiwan (summer 2008)

IV. SPECIALTY AREAS

International Economic and Business Law, World Trade Organization, International Business Negotiation

V. PUBLICATIONS & PAPERS PRESENTED

A. Refereed Journal Papers and Book Chapters (selected)

1. (2014). *Relaxation of Doha Single Undertaking Negotiating Approach*. A Collection of Papers at 14th Annual Conference on the Development of International Economic and Trade Law, National Chengchi University, Taipei. (Chinese) . **(MoST Grant)**
2. (2013). *Bargaining for Miji Tax Reduction in the Shadow of WTO Law: Challenges for Taiwan and lessons from cases against Japan and Korea*. Chinese (Taiwan) Yearbook of International Law and Affairs, Vol 29.
3. (2012). *The European Parliament's Competence and Roles in EU External Trade under Lisbon Treaty*. The Journal of International Relations, Vol 34.(Chinese). **(National Science Council Grant)**
4. (2011). *WTO Dispute Cases in Services during the DDA: Evolution of Trade Regime Through a Judicial Path*. Chinese (Taiwan) Review of International and Transnational Law and Affairs, Vol 7, Number 1.(Chinese)
5. (2011). *Negotiations on WTO Special and Differential Clauses—EU Strategies and Impacts*. EuAmerica, Vol. 41, Number 1. (Chinese)
6. (2011). *Institutionalizing Aid for Trade under the WTO Regime: the "EU Strategy" and Role of the EU*. Tamkang Journal of International Affairs, Vol. 13. No. 4. **(National Science Council Grant)**
7. (2010). *Exploring Political Context of Multilateral Trade Negotiations: Using IR Theories as an Analytical Tool in WTO Law and Policy Studies*. Soochow Journal of Political Science, Vol. 28, No. 2. (Chinese) (Presented at the 2010 International Economic and Trade Law Conference NCCU)
8. (2009). *Coalition Building as Taiwan's Strategic Option in the WTO Law-making Negotiations*. Chinese(Taiwan) Yearbook of International Law and Affairs, Vol. 25.
9. (2008). *Coalition Considerations and Issue Strategies of Developing Countries in WTO Negotiations-1999-2001 GATS Law Making Efforts as an Example*. National Chengchi University Journal of International Relations, Vol. 26.(Chinese)
10. (2005). *International Law Foundation of Taiwan's WTO Obligation Compliance-The Rice Wine Taxation Bargaining against US as a Case Study*. National Chengchi University Law Review, Vol. 87.(Chinese)
11. (2005). *Challenges for WTO/GATS in Legal Governance of Globalization-Insights from the Proposed GATS Tourism Annex*. Wenti yu Yanjiou (Issues and Studies), Vol. 44.(Chinese)
12. (2001). *Conduct of the European Community during the GATT/WTO Negotiations*. Wenti yu Yanjiou (Issues and Studies) Vol. 40.(Chinese)
13. (2000). *Division of Powers in the European Community on External Trade Relations*. Americas & Europe Quarterly, Vol. 14. (Chinese)

B. Conference Papers (selected)

(2015) “Regulatory Transparency in the FTA between New Zealand and Taiwan: Text, Context, and Implications,” 2015 ILA-ASIL ASIA-PACIFIC RESEARCH FORUM, May 25-26, 2015. **(MoST Grant)**

(2013) “Emergence of Plurilateral Services Agreement,” 2013 International Law Association Asia-Pacific Regional Research Forum.

(2011) “Compliance Bargaining in the Shadow of WTO Law: the Case of Taiwan’s Rice Wine Tax Reduction 2010,” 2011 International Law Association Asia-Pacific Regional Conference.

(2009) “Constructing Mutual Recognition Regimes for Trade Liberalization across the Taiwan Strait: EU experience and WTO framework,” International Symposium on Peaceful Development and Deepening Integration in the Greater China.

(2003) “The Study of the Impact of Taiwan’s WTO Accession on its Sporting Industries,” (with Kuo-jung Lin, Chi-yu Cheng, and Hsi-hsun Hsu) The International Conference on Canada’s Relations with Taiwan and China Under the WTO Framework

C. Research Projects

Project name	Work performed within project	Duration	Funding or commissioning organization	Status	Total funding (NTD)	Project No.
Re-discovery of Basic Principles of the WTO—Socio-legal Approaches	principal investigator (PI)	2015-2016	MoST	In progress	120000	104-2410-H-141-004
Evolution of WTO Transparency Norms — implications for Taiwan in the Asia Pacific context	PI	2015-2015	MoST	Case closed	323950	104-2918-I-141-001
Open Plurilateral Agreements: An Alternative Approach for WTO Lawmaking	PI	2013-2014	MoST	Case closed	246000	102-2410-H-141-014
Changes in the Lisbon Treaty on European Union's Competence in Trade Negotiations and the Potential Impact	PI	2010-2011	NSC	Case closed	199000	99-2410-H-141-001
Institutionalizing Aid for Trade under the WTO Regime: EU's Roles and Impacts	PI	2009-2010	NSC	Case closed	270000	98-2410-H-141-006

教師簡介

I. 個人資料

姓名：周旭華

職稱：教授 副教授 助理教授 講師

授課課程：全球貿易治理：WTO 與 RTA、國際貿易實務

專長：國際經貿組織暨法律、國際經貿談判

電話：23226609 傳真： E-MAIL: annk99@ntub.edu.tw

個人網站：<http://>

II. 主要學歷（請填學士級以上之學歷，依最高學歷向前填寫）

學校	主修學門系所	學位	起訖年月(MM / YYYY)
政治大學	外交系	博士	09/2001-07/2006
政治大學	法律系	碩士	09/1997-07/2001
英國瑞丁大學	歐洲暨國際研究所	碩士	09/1991-07/1992
台灣師範大學	英語系	學士	09/1977-07/1982

III. 現職及與專長相關之經歷，請由最近者往前追溯

服務機關	服務部門／系所	職稱	起訖年月(MM / YYYY)
台北商業大學	國際商務系	教授	08/2015-
台北商業技術學院 (台北商業大學08/2014起)	應用外語系	副教授-教授	08/2007-07/2015
致理技術學院	國際貿易系	講師-助理教授-副教授	08/1999-07/2007
澳洲墨爾本大學、 澳洲新南威爾斯大學、 英國劍橋大學	法學院	訪問學人	2015, 2010

IV. 專長

國際經貿組織、國際經貿法、國際經貿談判、國際貿易實務

V. 論文著述

A. 期刊論文與著作

1. (2014) 「杜哈單一承諾談判模式之鬆綁」，第十四屆國際經貿法學發展研討會論文集，政治大學國際經貿組織暨法律研究中心，2014年6月。(匿名審查)(ISBN：9789860412376)
2. (2013) “Bargaining for Mijiu Tax Reduction in the Shadow of WTO Law: Challenges for Taiwan and lessons from cases against Japan and Korea,” Volume 29, Chinese (Taiwan) Yearbook of International Law and Affairs (Westlaw, HeinOnline, refereed) (英國Cameron May發行)

3. (2012)「歐洲議會的對外貿易職權暨角色：里斯本條約後之變化」，《國際關係學報》，第 34 期，(雙向匿名審查)(NSC 99-2410-H141-001)
4. (2011)「WTO 特殊與差別待遇條款的談判：歐洲聯盟的策略與影響」《歐美研究》(TSSCI)。(36000 字)
5. (2011) “Institutionalizing Aid for Trade under the WTO Regime: The ‘EU Strategy’ and Role of the EU,” Tamkang Journal of International Affairs (雙向匿名審查)(英文9500 字)(NSC 98-2410-H-141-006)(Scopus, refereed)(英國劍橋大學法學院勞特派特國際法中心訪問研究主題)
6. (2011)「WTO 杜哈談判期間服務貿易爭端案件之考察兼論貿易建制演進的-司法途徑」，《中華國際法與超國界法評論》(雙向匿名審查)(20000 字)
7. (2011)「國際多邊貿易談判政治動能之研究：服務貿易建制形成之經驗及啟示」《長庚人文社會學報》(雙向匿名審查)(15000 字)
8. (2010)「多邊貿易談判的政治脈絡：國際關係理論作為WTO 政策研究工具之初探」，《東吳政治學報》第28 卷第2 期 (TSSCI)。(27000 字) 另以「國際關係理論作為 WTO 法律與政策研究工具之初探」，刊於「第十屆國際經貿法學發展研討會」論文集，政大商學院國際經貿組織暨法律研究中心，2011年3月。
9. (2010)「世界貿易組織與其他國際組織之合作：政經背景、法律基礎與效能影響」《全球政治評論》(雙向匿名審查)。(18000 字)
10. (2009)“Coalition-building as Taiwan’s Strategic Option in the WTO Lawmaking Negotiations,” Volume 25, Chinese (Taiwan) Yearbook of International Law and Affairs (Westlaw, HeinOnline, refereed) (英國Cameron May發行) (9000 words).
11. (2009)“An Exploratory Study on Teaching International Affairs to Applied Foreign Languages Majors.” NTCB Foreign Languages and Literature Studies. (with Yi-hui Chiu) (有審查)
12. (2008)「開發中國家參與WTO談判之結盟考量與議題策略 -以1999-2001觀光立法推動為例」《國際關係學報》，第26 期(雙向匿名審查)。
13. (2005)「我國WTO義務履行的國際法基礎-以米酒稅調降事件對美諮商為例」《政大法學評論》(TSSCI)。
14. (2005)「WTO 與全球化的 法律治理-以觀光附件提案為例」《問題與研究》(TSSCI)。
15. (2005)“The Study of the Impact of Taiwan’s WTO Accession on its Sporting Industries,” Taiwanese Journal of WTO Studies. (with Kuo-jung Lin, Chi-yu Cheng, and Hsi-hsun Hsu).
16. (2005)「從坎昆部長會議看我國在WTO 下的立法參與」《中國國際法與國際事務年報》國科會「法學期刊評比」專業類第一級，十七卷，2005年出版，台灣商務印書館)。
17. (2005)「書摘：Moving People to Deliver Services by A. Mattoo and A. Carzaniga」《中國國際法與國際事務年報》，十七卷，2005年出版，台灣商務印書館。
18. (2005)「2002 年我國國際貿易法實踐觀察報告」《中國國際法與國際事務年報》，十六卷(91 年號，2005 年4 月出版)，台灣商務印書館。
19. (2004)「我國加入WTO 前後的若干國際法課題」《中國國際法與國際事務年報》，第十五卷，台灣商務印書館，2004 年9 月出版。
20. (2002)「自然法思想與十八世紀英國著作權法制」《致理學報》(有外審制度)，第十五期，2002 年6 月。(雙向匿名審查)。
21. (2001)「歐洲共同體在GATT/WTO 下的談判及締約行為-法律面分析」《問題與研究》(TSSCI)。

22. (2001) 「WTO體系下的區域貿易協定審查機制 -以服務貿易經濟整合協定為中心」《致理學報》第十四期，2001年6月，致理技術學院(雙向匿名審查)。
23. (2000) 「歐洲共同體對外貿易關係的權力劃分問題」《美歐季刊》，2000年冬季號，政大國際關係研究中心(雙向匿名審查)。

B. 研討會論文

- (2015) “Regulatory Transparency in the FTA between New Zealand and Taiwan: Text, Context, and Implications,” 2015 ILA-ASIL ASIA-PACIFIC RESEARCH FORUM, May 25-26, 2015.
- (2014) 「杜哈單一承諾談判模式之鬆綁」，第十四屆國際經貿法學發展研討會論文集，政治大學國際經貿組織暨法律研究中心，2014年3月。
- (2013) 「複邊貿易協定的過去、現在與未來」，現代國際法暨超國界法研討會，2013年12月。
- (2013) “Emergence of Plurilateral Services Agreement,” 2013 International Law Association Asia-Pacific Regional Research Forum.
- (2012) 「全球貿易治理新圖象：從WTO第八次部長會議管窺」，國際關係學會年會暨研討會，2012年10月。
- (2012) 「全球貿易治理新貌之形塑：歐盟在G20/WTO平台的角色」，中央研究院歐美研究所「歐盟與國際法秩序」研討會，2012年5月。
- (2011) “Compliance Bargaining in the Shadow of WTO Law: the Case of Taiwan’s Rice Wine Tax Reduction 2010,” 2011 International Law Association Asia-Pacific Regional Conference, May 2011.
- (2011) 「歐洲議會於歐盟對外貿易的職權、作為暨角色：里斯本條約後之改變」，中研院歐美研究所研討會，2011年6月。
- (2010) 「氣候變遷對WTO貿易援助倡議之衝擊：歐盟回應的制度面基礎」，中研院歐美研究所研討會，2010年10月。
- (2010) 「尋找國際經濟法的政治脈絡：國際關係理論作為WTO研究分析工具之初探」，第十屆國際經貿法學發展研討會，政大商學院國際經貿組織暨法律研究中心，2010年3月20日。
- (2009) Constructing Mutual Recognition Regimes for Trade Liberalization across the Taiwan Strait: EU experience and WTO framework.”(政大國際事務學院國際研討會，2009年6月)(改寫為專書論文獲接受，但未出版)。
- (2009) 研討會論文評論稿：建制建構與兩岸關係發展--評黃清賢博士『兩岸關係的「相對利得」與「絕對利得」辯證』一文(2700字)，北商「中國與亞太事務」研討會，2009年12月。
- (2003) “The Study of the Impact of Taiwan’s WTO Accession on its Sporting Industries,” (with Kuo-jung Lin, Chi -yu Cheng, and Hsi-hsun Hsu) (政大國際事務學院國際研討會，2003年12月)

C. 研究計畫

計畫名稱	計畫內擔任之工作	起迄年月	補助或委託機構	執行情形	經費總額	國科會計畫編號

WTO 基本原則之再發現：社會-法律取徑	主持人	2015/8-2016/7	科技部	執行中	120000	104-2410-H-141-004
WTO 透明化規範之演進-亞太脈絡下對台灣之意涵	主持人	2015/3-2015/5	科技部 (出國短研)	結案	323950	104-2918-I-141-001
開放性複邊協定作為WTO 立法取徑之研究	主持人	2013/8-2014/7	科技部	結案	246000	102-2410-H-141-014
專業英文(ESP)課程規劃與學生能力評估研究-法律政治領域(2010-2011)	共同主持人	2010/8-2011/7	國科會	結案	594000	99-2410-H-003-108
里斯本條約有關歐洲聯盟貿易談判權限規定之改變與影響	主持人	2010/8-2011/7	國科會	結案	199000	99-2410-H-141-001
WTO 貿易援助制度之建構：歐洲聯盟的角色與影響	主持人	2009/8-2010/7	國科會	結案	270000	98-2410-H-141-006